
  

 
 

TITEL: Referat Kulturskolerådsmøde 
Dato: tirsdag den 29. november 2023  
Tidspunkt: Kl. 18.00-20.30 
Sted: Sommerbæk – Borgbjergvej 1, 8362 Hørning 
Afbud: Tina K og Mikkel X 
Referent: Tina Q 
Deltagere: Linda Andrea (formand og forældrerepræsentant) - Line Riiskjær Høi (forældrerepræsentant) - Tina Krøyer 
(repræsentant for erhvervslivet) - Dan Søgaard (repræsentant for folkeskolerne) – Julie Heebøll (chef for Kulturskolen) - 
Mikkel Xavier (repræsentant for kulturlivet) - Mille Wilson Olsen (elevrepræsentant) - Mikkel Nørgaard Jensen 
(elevrepræsentant) -Thomas Krøyer Hindkjær (repræsentant for personalegruppen) - Tina Quottrup (sekretær) 
 
Vi startede med en lille klaverkoncert i musiklokalet. Derefter en rundvisning.  

 
1. Godkendelse af dagsorden  

Godkendt 
 

2. Godkendelse af referat  
Godkendt 

 
3. Elevrepræsentanterne – ordet er jeres  

Dette punkt skal fremadrettet ligge lidt senere i dagsordenen. Kulturskolen er medlem af Musik og Ungdom. Musik- og 
Kulturskoleelever kan søge op til 6.000 kr. til et projekt. ”Går du eller en af jeres elever rundt med en idé, der fremmer musik 
og glæde til gavn for et fællesskab af børn og unge? Så søg midler via vores Kulturkraft-Puljen hele året rundt”. Tina Q 
sender informationer til Mille og Mikkel.  
 

4. Måling på hold/solo – status 
Der udarbejdes en evaluering/måling/statistik – ikke for kompleks – med fokus på, hvor tilfredse eleverne er med at gå på 
hold og hvor tilfredse lærerne er med hold undervisningen (”mer’ til fler”) Julie og Tina Q udarbejder.  
 

5. Kulturel kaffeklub 
Hanne Baastrup (Udvikling, Kultur og Erhverv), som står for Kulturaften/nat er inviteret og har sagt ja til at deltage med 
henblik på at udvikle kulturaftenen. Hun forslog følgende andre interessantere. Anne Mette Høncke (Skanderborg 
Bibliotek) - Michael Villadsen/Birgitte Højland (Gnisten) - Jørgen Lund (Vestermølle) - Lene Høst-Madsen (Museum 
Skanderborg) - Linda Taanquist (Kulturhuset) - Lisbeth Kristensen (Stilling Kirke) - Per Bille (Ry, Værdig mv.) - Tove 
Severinsen (Biohuset Galten/skulpturby) -Sofie Møller (Kulturskolen) - Viggo Rasmussen (Ejer Bavnehøjs Venner). 
Kulturskolerådet foreslog at invitere Smukfest – Walthers Musikcafe – Bibliotekerne – Museet – Gnisten - og Hanne 
Baastrup. 
 
Efter endnu en dialog om en kulturel kaffeklub, kom Kulturskolerådet frem til følgende: Dejligt, at Kulturskolen er en del af 
kulturaftenen og ser frem til en invitation fra Hanne Baastrup.  
Det vi gerne vil, med en kulturel kaffeklub, er mere i retningen af, hvordan vi får kulturen på dagsordenen. Kulturskolen 
tager derfor initiativ til et møde med Gnisten – evt. Peter Lundberg/billedkunst (Julie ringer) – Skanderborg synger/ 
Skanderborg rytmiske kor og Kulturskolen.  

 
6. Direktionens udviklingsmål 2024 herunder kommende handlinger (orientering) 

De fleste kontraktholdere i kommunen er delt op i missionsklynger med ca. 7 personer i hver. Disse klynger skal lave 
prøvehandlinger i forhold til at lave meningsfulde fællesskaber. Direktionen ønsker, at der bliver arbejdet tværfagligt og 
man forpligter sig til at inddrage sin egen organisation. Klyngeren skal arbejde sammen i to år. Der er afsat 25.000,- pr. 
klynge til prøvehandlinger. 
 
Kulturskolerådet udtrykte undren over at Kulturskolen befinder sig i UKE (Udvikling, Kultur og Erhverv) og ikke i BU (Børn og 
Unge). Julie vil vende dette med Lars Clement/Hanne Toksvig.  

 
7. Strategi (bilag Julie og Linda har haft møde med Hanne Toksvig (orientering) 

Julie og Linda orienterede om, at de havde præsenteret Kulturskolens udkast til vores nye strategi for Hanne Toksvig. Et af 
punkterne, der bla. var fokus på, var trivsel og skoleværing. Der skal arbejdes på tværs, og der kan ikke umiddelbart tilføres 
flere midler ved eventuelle tværgående samarbejder.   
 



  

Vision: Visionen er ændret til  
”Alle børn og unge i Skanderborg Kommune skal gennem oplevelser og undervisning møde forskellige kunst- og kultur-
udtryk af høj kvalitet. De skal i løbet af deres opvækst desuden have reel mulighed for selv at udtrykke sig kreativt gennem 
kunst og kultur”. 
 
De tre SPOR: SPOR 1 ”Kultur for alle” – SPOR 2 ”kultur danner børn og unge” og SPOR 3 ”Kulturskolen er en del af en 
helhed” blev gennemgået og Kulturskolerådet kom med input.  
Der skal på baggrund af visionen, missionen og de tre spor udarbejdes handlingsplaner. Kulturskolerådet efterlyste aktion 
på handleplaner, og ambitionen er at tage fat på dette når strategien er blevet præsenteret for personalegruppe og LMU. 
Personalegruppen skal inddrages i at lave handleplaner, da det er dem, der skal udfør det i praksis.   
 

8. Udvikling 

• Kulturring Øst Jylland (orientering) – Kulturskolen agter at søge midler som skal bruges i løbet af 2024 
o Containerprojekt ”Øvelokale på hjul”– søgt sammen med Favrskov Musikskole 
o Dramaprojekt ”Drama på tværs”– sammen med Syddjurs, Favrskov Musikskole og Favrskov Dramaskole.   

I 2025 har Kulturring Øst Jylland fokus på kultur som sundhedsfremme.  

• 50 år jubilæum (sammenskrivning/udkast til projektbeskrivelse - bilag) – udsættes til næste møde, da vi har brug for at 
vide om Kulturskolen kan får tilført penge i denne anledning.  

• Orkestermester 
o Spørg evt. Realskolen 

• Kultur til andre end kulturskolens elever. 
o Sange med Mødre (Kultur som sundhedsfremme) – Et Region Midt projekt. Et korforløb for gravide/nye 

mødre, der oplever, at graviditeten/det at være mor kan være forbundet med svære følelser, nedtrykthed og 
uro.  Julie og Tina Q deltager i mødet den 13. december vedr. dette.  

o Børn og unge med særlige udfordringer (Låsby skole) og Børn og unge med fx skolevægring fx kor.  
Vi er i gang med at søge penge til projekt omkring børn og unge med særlige udfordringer.  
Ift. børn og unge med fx skolevægring. De har brug for noget selvtillid. Vi har fået en opfordring fra en 
folkeskolelærer: at elever kan gå til musik, selvom de ikke gå i skole. Model: eleven har undervisning ca. 60 
minutter om ugen - krydret med en danskopgave/matematikopgave som kulturskolelærerne får serveret af 
skolens faglærere. Denne historie er et journalistbesøg værd.  
Gad vide hvad musik kan med elever som har kognitive udfordringer – kan de på den måde indgå i sociale 
sammenhænge. 

o Kombarmædo: En af vores undervisere forsøger sig med et tilbud, som vi har sendt videre til 
arbejdsmarksområdet/Thomas Secher. Primært messingblæs og slagtøj, evt. også klaver. 

 
9. Evt.  

Evt. møde med udvalget den 6. marts 2024? Vi afventer dato fra Hanne Toksvig, da Julie har bedt om foretræde for 
udvalget i 1. klavertal af 2024, med emnerne: Kulturskolens strategi samt mulig støtte til jubilæum.  

 
Kommende møder sæson 2023/2024 (skiftende steder) 
24. januar 2024 kl. 18.00-20.30 – Låsby personalerummet – Flyttes til den 31. januar. Flytter kalenderinvitationen.  
28. februar 2024 kl. 18.00-20.30 - Kulturskolen inkl. netværksmødet – skal annonceres offentligt mindst 14 dage inden. 
20. marts 2024 kl. 18.00-20.30 - Gyvelhøj Aula  
17. april 2024 kl. 18.00-20.30 Stilling skole 
22. maj 2024 kl. 18.00-20.30 Fælleskabshuset – pavillon 5 

 
 

 
Tina ringer ud, hvis man ikke bekræfter, at man deltager.  
Man skal be- eller afkræfte om man kommer til møderne. 
 
 


